
RADA GMINY
SŁUPIA KONECKA
woj. świętokrzyskie

Protokół Nr XLIII/2018
z sesji Rady Gminy SŁUPIA KONECKA

odbytej w dniu 26 marca 2018 roku w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy
w Słupi

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Kuder otworzyła sesję o godz. 930 i po powitaniu
wszystkich zebranych oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 13
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób, stanowi quorum

-----p,ozwalające -na -podejmowanie -prawomocnych -uchwał ~lista -obecności-radnych -stanowi-----
załącznik do niniejszegoprotokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Wójt Gminy

Sekretarz Gminy

Skarbnik Gminy

Robert Wieigopolan

Mańan Król

Dorota Basiak

sołtysi, przewodniczący rad sołeckich, zgodnie z załączoną listą obecności.

Ad. pkt 2

Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XLV20l8 z sesji odbytej
19 lutego 2018 roku. Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjęła protokół.

Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XLlV20l8 z sesji odbytej
2 marca 2018 roku. Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjęła protokół.

Ad. pkt 3

W punkcie dotyczącym przyjęcia porządku obrad jako pierwszy głos zabrał Wójt i zgłosił
następujące zmiany do porządku obrad:

- wprowadzić pkt "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Gminy Słupia Konecka na lata 2018-2030" jako pkt 4a.

Rada jednomyślnie przyjęła następujący porządek obrad po zmianach:

l. Otwarcie obrad, powitanie obecnych i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie protokołu Nr XLI/20l8 z sesji Rady Gminy
19 lutego 2018 roku i protokołu Nr XLlV2018 z sesji
2 marca 2018 roku.

3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

odbytej w
odbytej w

dniu
dniu



a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia Konecka na lata 2018-
2030,

b) dokonania zmian w budżecie gminy na 2018 rok
c) podziału Gminy Słupia na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym
d) podziału gminy na stałe obwody głosowania oraz ustalenia ich numerów i

granic oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych
e) przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Słupia Konecka na rok 2018"
---------ł) wyrażenia -zgody na zawarcie z -dotychczasowym dzierżawcą -kolejnej -umowy -----

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Słupia Konecka
g) zmiany uchwały Nr XXIV/I 67/2013 Rady Gminy Słupia z dnia 28 lutego 2013

roku w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom wynagrodzenia zasadniczego
oraz dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy
oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia
wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia
za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego dodatku wiejskiego oraz szczegółowe
zasady jego przyznawania i wypłacania na rok 2013

h) w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie
Gminy Słupia Konecka w miejscowości Słupia

i) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego w budynku
stanowiącym własność Gminy Słupia Konecka.

S. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Sprawy różne
9. Zamknięcie obrad XLIII sesji Rady Gminy.

Ad. pkt 4a

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia
Konecka na lata 2018-2030 (treść w załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XLIII/290/2018 w
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia Konecka na lata 2018-
2030, treść której stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4b

Skarbnik D. Basiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie
gminy na 2018 rok (treść w załączeniu).
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Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XLIII/291/2018 w
sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2018 rok, treść której stanowi załqcznik do
protokołu.

Ad. pkt4c

Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Słupia na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i
_____ numerów_oraz liczbY_Iadnych_wybieranych_wJ<ażdymokręgu.wyborczynL(treśĆJv~--------

załqczeniu) przedstawiła Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder.

Radny J. Skrobisz wyraził opinię, że w 2014 roku wprowadzono chaos w podziale na okręgi.
Wszystko jest zgodne z wytycznymi Komisarza Wyborczego tylko, że w praktyce doszło do
dużych zmian niekoniecznie prawidłowych.

Radny M. Janduła nadmienił, że podział został zaakceptowany przez Komisarza Wyborczego
więc jest prawidłowy.

Radny J. Skrobisz nadmienił, że wszystko zostało zrobione prawidłowo ale ma żal, że w
Mninie pozostało dwóch radnych.

Radny M. Janduła wyraził opinię, że radni są radnymi nie tylko dla swojej miejscowości ale
dla całej gminy.

Przewodniczaca Rady Gminy wyraziła opinię, że radni są radnymi dla całej gminy. Ale
miałoby to rację w praktyce, gdyby mieszkańcy w wyborach wskazywali swoich 15
kandydatów na radnych. W 2014 roku wprowadzono okręgi jednomandatowe, gdzie radny
jest wybierany w ramach jednego okręgu wyborczego. Były to ogromne zmiany w
porównaniu do lat ubiegłych. Zgodnie z zaleceniami Komisarza Wyborczego, jeśli nie ma
istotnych zmian w granicach gminy czy liczbie ludności nie możemy wprowadzić zmian w
okręgach wyborczych. Należy podjąć uchwałę o tej samej treści co w 2014 roku.

Sekretarz M. Król nadmienił, że zmiany w okręgach wyborczych w 2014 roku zostały
wprowadzone z godnie z zaleceniami Komisarza Wyborczego a nie jego osoby. Wówczas
gmina nie miała wpływu na zmianę tych okręgów i w takiej formie zostały przyjęte przez radę
gminy. Próba zmiany mogła zostać podjęta teraz, ale ustawodawca nie przewidział takiej
możliwości w naszym przypadku.

Radny J. Skrobisz nadmienił, że to rada gminy dzieliła gminę na okręgi wyborcze a Komisarz
Wyborczy je zatwierdzał. Był radnym w tamtej kadencji i był przy głosowaniu nad okręgami
wyborczymi.

Sekretarz M. Król wyraził opinię, że wszelkie próby zmian w podzielę okręgów, jak np.
włączenie Huciska do ul. Długi w Mninie Komisarz Wyborczy odrzucał. Rada Gminy po
zatwierdzeniu podziału przez Komisarza Wyborczego ostatecznie zatwierdzała okręgi
uchwałą.
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Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały podziału gminy na okręgi wyborcze opiniuje Komisarz
Wyboczy. Również i te projekty z dzisiejszej sesji zostały mu przedstawione. Przy okazji
spotkania okazało się, że Komisarze otrzymali pismo w PKW, że jeżeli okręgi wyborcze
spełniają warunki przepisów to nie trzeba robić zmian w uchwałach a nawet nie zaleca prób
ich wprowadzania. Termin podjęcia uchwał mija I kwietnia.

Sekretarz M. Król wyjaśnił, że wójt potwierdził słowa, że Komisarz Wyborczy ma główną
rolę przy podziale na okręgi a Rada Gminy ten podział zatwierdza.

Radny J. Skrobisz nadmienił, że według słów Wójta Rada gminy sporządza projekt a
Komisarz- Wyborczy~gd-opiniuje~Gdybyprzedstawidno 't -Iata-inny-podział-naokręgi
Komisarz Wyborczy mógłby go zatwierdzić.

Nikt nie wnosił więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych 11 głosami "za" przy 2 "wstrzymujących się" podjęła
uchwałę Nr XLIII/292/2018 w sprawie podziału Gminy Słupia na okręgi wyborcze,
ustałenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu
wyborczym, treść stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4d

Projekt uchwały w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania oraz ustalenia ich
numerów i granic oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych (treść w

załączeniu) przedstawiła Przewodniczaca Rady Gminy.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XLII1/293/2018 w
sprawie podzialu gminy na stale obwody głosowania oraz ustalenia ich numerów i
granic oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych, treść której stanowi
załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4e

Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Słupia Konecka na
rok 2018" (treść w załączeniu).

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały. Przewodnicząca Rady
Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XLII1/294/2018 w
sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Slupia Konecka na rok 2018", treść której
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. pkt 4f

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą
kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Słupia Konecka
(treść w załączeniu) przedstawiła Przewodniczaca Rady gminy.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały. Przewodnicząca Rady
Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XLIII/29S/2018 w
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy
dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Słupia Konecka, treść której
stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4g

Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/l 67120 13 Rady
Gminy Słupia z dnia 28 lutego 2013 roku w sprawie ustalenia Regulaminu określającego
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom wynagrodzenia
zasadniczego oraz dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy
oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze
stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe
i godziny dorażnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego
dodatku wiejskiego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania na rok 20 13
(treść w załączeniu).

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały. Przewodnicząca Rady
Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XLIII/296/2018 w
sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/l67/2013 Rady Gminy Słupia z dnia 28 lutego 2013
roku w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe
warunki przyznawania nauczycielom wynagrodzenia zasadniczego oraz dodatków: za
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość iwarunki
wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy,
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny
dorażnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego
dodatku wiejskiego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania na rok
2013, treść której stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4h

T. Matuszczvk przedstawiła projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wstępnej
lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Słupia Konecka w miejscowości
Słupia (treść w załączeniu).
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Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego Przewodnicząca
Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XLI1I/297/2018 w
sprawie ustałenia wstępnej łokałizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy
Słupia Konecka w miejscowości Słupia, treść której stanowi załqcznik do protokołu.

Ad. pkt 4i

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego w
budynku stanowiącym-własność Gminy.Słupia Konecka -(treść-w..załqczeniu)-przedstawiła-----
Przewodnicząca Rady Gminy.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XLIl1/298/2018 w
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego w budynku
stanowiącym własność Gminy Słupia Konecka, treść której stanowi załqcznik do protokołu.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach trwającą w godz. 10.45-
lU O. Po przerwie obrady wznowiono. Stan radnych uprawnionych do głosowania po
przewie 12 osób.

Ad. pkt 5

Następnie Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami. Nadmienił, że w omawianym
okresie złożono wnioski do LGD na zagospodarowania terenu w Mninie koło świetlicy, w
Pilczycy koło szkoły (plac zabaw) i zakup sceny przez OSP Słupia. Będzie realizowany
wniosek na dofinansowania zakupu OZE przez SZGiM. Złożony został również wniosek z
programu OSA na zagospodarowanie przestrzeni w Słupi. W dniu jutrzejszym odbędzie się
podpisanie umowy na dofinansowanie zakupu sprzętu strażackiego. Dzisiaj był termin na
składanie ofert na budowę oczyszczalni ścieków. Będzie ogłoszony również przetarg na
termomodernizację budynku urzędu gminy i szkoły w Pilczycy. W budynku świetlicy w
Pilczycy uruchomiony został gabinet rehabilitacyjny. Kontrakt jest na 5 lat. Ogłoszono nabór
wniosków na infrastrukturę gminną i powiatową. 15 kwietnia mija termin składania
wniosków. Nie ma informacji w chwili obecnej na ile dróg można składać wniosek.

Ad. pkt 6

W punkcie interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Radny W. Ociepka pytał o oświetlenie uliczne w Rudzie Pilczyckiej koło DPS.

Radny M. Janduła wnosił o sporządzenie listy inwestycji takich jak remont świetlic,
czyszczenie i kopanie rowów i rozpisać przetarg na zewnętrzną firmę na te działania.

Radny Z. Tkacz wnosił o udrożnienie drogi Rytlów-Słupia.
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Radny M. Piec pytał o oświetlenie drogowe przy pos. Bujakowskiego w Rudzie Pilczyckiej.

Radny W. Orzeł pytał czy te drogi powiatowe wskazane przez Komisję Rolnictwa będą
realizowane w tym roku.

Wójt nadmienił, że na pos. Bujakowskiego me ma jak podpiąć oświetlenia ulicznego
pozostaje tylko oświetlenie LED. Co do oświetlenia ulicznego koło DPS też nie ma
ostatecznej decyzji. Co do drogi Rytlów-Słupia wyjaśnił, że niedługo rozstrzygnie się
przetarg na dostawę kruszywa i wówczas rozpoczną się prace na drogach. Co do przetargu na
inwestycje wyraził opinię, że można by zlecić takie zadania spółdzielni socjalnej. Co do
remontu dróg powiatowych wyjaśnił, że Komisja Rołnictwa wnioskowała o remont tych
odcinków ale decyzja ostateczna nie została podjęta. Powiat również nie wypowiedział si lO.
w tym temacie.

Radny J. Skrobisz zgłosił brak oświetlenia wokół stawu w Mninie.

Radny W. Orzeł wyraził opinię co do złej jakości kruszywa jakie było wożone na drogi.
Przewodniczaca rady Gminy pytała kto zajmuje się zamawianiem kruszywa i jakie są zasady
jego zamawiania.

Wójt wyjaśnił, że obecnie rozpisany jest przetarg na kruszywo dolomitowe, które jest jednak
dwa razy droższy niż to obecnie. Przetarg rozpisany jest na 3 frakcje.

Radny M. wilk wnioskował o montaż przepustów we wsi Radwanów. Ponadto nadmienił, że
w protokole Komisji Drogownictwa wskazano, że prawie wszystkie drogi powiatowe na
naszym ternie wymagają prac remontowych. Niektóre wymiany nawierzchni, niektóre zbiórki
poboczy, czy wykopania rowów. Ponadto wyraził opinię, że bulwersujące są zasady dopłaty
50% kosztów remontu dróg powiatowych przez gminę. Gmina ma swoje drogi, które musi
remontować. Radny W. Ociepka pytał czy będzie realizowany program utylizacji azbestu.

Wójt wyjaśnił, że w tym roku prawdopodobnie od 15 kwietnia będzie nabór wniosków przez
NFOŚiGW.

Przewodniczaca Rady Gminy nadmieniła, że było wysłane specjalne zaproszenie na sesję dla
Dyrektora ZDP. Jak widać nie dojechał na sesję. Oprócz problemów z drogami dochodzą
również te związane z niedrożnością rowów, które blokują leżące w nich gałęzie.

Radny M. Piec wnosił o oświadczenie Wójta, że w tym roku będzie realizowana droga w
Rudzie Pilczyckiej na Maliku.

Wójt wyjaśnił, że wniosek o dofinansowanie na tą drogę został złożony. Obecnie znajduje się
na liście rezerwowej. W związku z ogłoszeniem że są dodatkowe środki na remonty dróg
gminnych i powiatowych jest szansa, że przejdzie do dofinansowania. W chwiłi obecnej brak
jest jednak jednoznacznej decyzji w tej sprawie.

Przewodniczaca Rady Gminy pytała czy gdyby okazało się, że wniosek jednak nie przejdzie
czy istnieje możłiwość remontu tej drogi z własnych środków gminy.
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Wójt wY-iaśnił, że są zabezpieczone środki na ten remont. Jeśli droga me dostanie
dofinansowania, zostanie wykonany taki odcinek na jaki wystarczy środków.

Ad. pkt 8

W sprawach różnych głos zabrali:

Przewodniczacy Rady Sol. W. Wójcik wnioskował o zajęcIe się ruchem ciężarówek na
drodze Łopuszno-Przedbórz. Ciężarówek jest coraz więcej, jeżdżą z dużą prędkością i
stwarzają zagrożenie dla pieszych i innych pojazdów. Była kiedyś mowa o ograniczeniu
prędkości do 40 krn/h. pytał czy zostały podjęte jakieś kroki w tej sprawie.

Przewodniczaca Rady Sol. Z. Młynarska wnioskował o wyznaczenie przejścia dla pieszych w
miejscowości Mnin.

Radny M. Piec wnioskował o montaż progów zwalniających w miejscowościach
przebiegających wzdłuż drogi Łopuszno-Przedbórz.

Radny W. Ociepka wnioskował o wyznaczenie przejścia dla pieszych w Rudzie Pi1czyckiej
na wysokości przystanku.

Sohys wsi Biały Ług-Słomiana J. Skiba pytał czy będzie remontowana droga w Białym Ługu.

Wójt nadmienił, że będzie się starał zrealizować remont tej drogi w tym roku.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król nadmienił, że wystosuje pismo do Dyrektora ZDP o
koniczności ustawienia znaków ograniczających prędkość na drodze Łopuszno-Przedbórz jak
również zgłoszonych przejść dla pieszych. Egzekwowanie stosowania określonej prędkości
przez ciężarówki należy jednak do Policji. Ponadto poinformował zainteresowanych, że
nośność mostu w Rudzie Pilczyckiej wynosi 100 ton.

Przewodniczaca Rady Gminy wY-iaśnił, że w rożnych miejscowościach przy szkołach są
ustawiane znaki ograniczenia prędkości więc czemuś one jednak służą. Zaproponowała
również aby gmina wystosowała pismo do Policji z prośbą o kontrolę tych samochodów
ciężarowych. Zdarza się często, że policja będąc na patrolu rzadko kiedy te ciężarówki
zatrzymuje.

Sohys wsi Ruda Pilczycka S. Gunerka pytał, czy jest eksperyza na temat nośności mostu w
Rudzie Pi1czyckiej. Według niego i innych mieszkańców kiedyś była na nim umieszczona
tabliczka o dopuszczalnym tonażu 30 ton.

Przewodniczący Rady Powiatu nadmienił, że taki tonaż wskazał Dyrektor Zarządu Dróg
Powiatowych.

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o potwierdzenie przez Dyrektora ZDP na piśmie, że
nośność tego mostu wynosi właśnie tyle.

Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wY-iaśnił, że może zwrócić się z taką prośbą do
Dyrektora, tylko czemu miałoby to służyć.
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Sołtys wsi Ruda Pilczycka S. Gunerka wyjaśnił, że jeśli okaże się, że tonaż wynosi 30 ton to
te samochody ciężarowe nie mogą tamtędy jeżdzić.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król zapewnił, że wystąpi o odpowiedż pisemną z
potwierdzeniem nośności mostu.

Radny Z. Tkacz pytał ile gmina złożyła projektów do LGD. l które w chwili obecnej uzyskały
już dofinansowanie.

Przewodniczacy Rady Gminy M. Król wyjaśnił, że złożono 3 projekty na remont świetlic
przez jednostki OSP Ruda Pilczycka, Czerwona Wola i Pijanów. Ponadto złożone są wnioski
na małe granty - zakup sceny, budowa siłowni plenerowych i zakup strojów i grilla w Mninie.

Radny Z. Tkacz pytal czy parafia Pilczyca składała jakiś wni80sek.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że w chwili obecnej nie. Składała wcześniej
fiszkę jednak w chwili obecnej parafie nie mogą starać się o dofinansowanie.

Przewodniczaca Rady Gminy wY.iaśniła, że chodzą słuch, że Stowarzyszenie z Pilczycy
zabrało parafii pieniądze. Nadmieniła, że fiszki do LGD były składane w 2015 roku.
Stowarzyszenie złożyło fiszkę na budowę siłowni koło stawu w Pilczycy na kwotę 30 tys. zł.
W chwili obecnej zapadła decyzja aby siłownia była koło szkoły. O inne pieniądze
Stowarzyszenie się nie ubiegało. Ze względów formalnych parafia nie może uczestniczyć w
tym naborze wniosków w związku z tym na te środki OSP Słupia złożyła wniosek o zakup
sceny.

Przewodniczący Rady Powiatu M. Król potwierdził słowa Przewodniczącej, że parafia
Pilczyca nie mogła ubiegać się o środki z małych grantów. W to miejsce OSP Słupia złożyła
własny wniosek na zakup sceny.

Radny M. Piec pytał dlaczego przy drodze powiatowej między Pilczycą a Rudą Pilczycką nie
został wykonany w całości rów.

Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wY.iaśnił, że Dyrektor Zarządy Dróg me widzi
potrzeby kopania rowu u montażu przepustów.

Radny W. Orzeł wnioskował o remont hydrantów i zasuw. W przypadku awarii na wodociągu
jedna zsuwa odcina dopływa do 2,3 miejscowości.

Wójt nadmienił, że na ile gmina jest w stanie co roku wymienia część hydrantów. Wodociąg
był tak budowany, że nie wszędzie są zasuwy przydomowe i przy jakiejkolwiek awarii trzeba
zakręcać wodę dla całej miejscowości.

Sołtys wsi Rytlów S. Steplowski pytał czy w tym roku będzie remontowana droga w
Rytlowie.

Wójt nadmienił, że droga jest w stanie fatalnym, w dwóch miejscach prawie nieprzejezdna.
Trochę została poprawiona ale w dniu dzisiejszym również wożą kruszywo na tą drogę. Nie
jest do końca uregulowany stan posiadania tej drogi.

9



Radny Z. Tkacz pytał czy będzie dokończony remont drogi Łopuszno-Przedbórz?

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że we wrześniu 2017 roku rada gmina nie
udzieliła wsparcia finansowego na dokończenie remontu tej drogi. Wniosek o dofinansowanie
mimo wszystko został złożony ale nie uzyskał dofinansowania i znalazł się na liście
rezerwowej. Dofinansowanie uzyskały drogi w gminie Końskie i gminie Fałków. [ te drogi
będą w tym roku realizowane. Odcinki, które pozostały na drodze Łopuszno- Przedbórz nie
będą realizowane.

Radny Z. Tkacz wyjaśnił, że według ulotek dostarczanych mieszkańcom wynika, że ma być
realizowane to zadanie w tym roku.

Radny Powiatu M. Król wyjaśnił, że nic mu na ten temat nie wiadomo. Zwrócił się z prośbą
do wójta i rady gminy aby w przyszłości przy nowym naborze wniosku wsparli
dofinansowanie dla tej drogi. Powiatu w chwili obecnej nie stać jest realizować inwestycje na
drogach w całości ze swoich środków. Wspólnie od kilku kadencji z gminami udaje się
zrealizować remonty tych dróg. Wspólnymi siłami możemy te drogi wyremontować. Drogi
powiatowe są dla wszystkich korzystających i to my będziemy po nich jeżdzić. Błędem jest to
że we wrześniu ubiegłego roku gmina nie dofinansowała remontu tej drogi. Do dzisiaj zdrożał
asfalt, zdrożało kruszywo w związku z czym wykonanie tej drogi również zdrożało. Powiat
nie otrzymuje żadnych subwencji na remonty dróg. Z własnego budżet musi sfinansować
zadania które wynikają z ustaw a pozostałe środki może przeznaczyć na remonty dróg. Utarło
się od kilkunastu lat, że remonty te są finansowane w stosunku 50/50 wspólnie z gminami.

Przewodnicząca Rady Gminy nadmieniła, że drogi powiatowe to nie są tylko drogi dla
mieszkańców naszej gminy czy dojazdowe do posesji. W tej kadencji gmina dołożyła sporo
środków do remontu dróg powiatowych. Powiat konecki rządzi się niestety innymi prawami
niż inne powiaty. W innych powiatach województwa świętokrzyskiego, kiedy jest
realizowany remont drogi z projektu powiat pokrywa koszty w całości. Kolejny raz zwraca
się radzie uwagę, że nie została podjęta uchwała o dofinansowaniu remontu drogi Łopuszno-
Przedbórz. Uchwała nie została wówczas podjęta gdyż w momencie składania wniosku nie
było zagwarantowanych środków w budżecie na ten cel. To nie jest wynikiem złego
nastawienia rady gminy tylko brak środków w budżecie gminy. Ponadto rada wyjaśniła
wówczas, że w przypadku uzyskania dofinansowania na remont tej drogi postara się znależć
środki na pomoc dla powiatu. Wójt uzyskał informację że na moment składania wniosku nie
było potrzeby mieć zapewnionych środków z gminy. Takie środki mogły zostać przekazane w
przypadku gdy droga dostanie się do dofinansowania. To powiat ustalił kolejność realizacji
złożonych wniosków o dlatego nasza droga znalazła się na ostatnim miejscu do realizacji w
powiecie i dlatego znalazła się na liście rezerwowej.

Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że zasada przyjęta przez powiat jest taka,
że jeśli gmina zapewni dofinansowanie na remont drogi automatycznie powiat wskazuje tą
drogę jako pierwszą do realizacji. W tym przypadku dwie gminy podpisały porozumienie, że
udzielą wsparcia finansowego powiatowi i te drogi znalazły się na pierwszym i drugim
miejscu do realizacji. Gmina Słupi Konecka takiego wsparcia nie zapewniła więc była na
trzecim miejscu do realizacji.
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Przewodniczaca Rady Gminy wyjaśnil, że na moment składania wniosku przez powiat o
dofinansowanie uchwała rady gminy nie była potrzebna. Ponadto wyraziła opinię, że w
powiecie istnieje Komisja Drogownictwa czy Dyrektor Zarządu Dróg, który powinien robić
objazdy po drogach powiatowych i wskazywać te najbardziej zniszczone do realizacji.
Ponadto w uzasadnieniu do Zarządu Dróg było wskazane, że wsparcie finansowe będzie
udzielone powiatowi w przypadku, gdy wniosek dostanie się na listę dofinansowania do
realizacji.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że dwie gminy udzieliły wsparcia
finansowego w momencie składania wniosku o dofinansowanie remontu i w tych gminach w
tym roku drogi zostaną wyremontowane. W gminie Słupia Konecka remont drogi Lopuszno-
Przedbórz nie dojdzie do skutku.

Radny M. Wilk wyraził opinię, że remont drogi Lopuszno-Przedbórz powInien być
realizowany w całości ze środków powiatu. Jest jedna z dwóch głównych dróg w gminie o
bardzo dużym, natężeniu ruchu. Powiat powinien wziąć to pod uwagę przy składaniu wniosku
o dofinansowanie.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że droga ta powinna być drogą wojewódzką
gdyż łączy dwa województwa. Na chwilę obecną nią nie jest i pozostanie w takim stanie
dopóki wspólnymi siłami jej nie wyremontujemy.

Wójt nadmienił, że pojawiły się dodatkowe środki na remonty dróg. Gdyby powiat wyraził
dobrą wolę i złożył wniosek na tą drogę to gmina udzieli wsparcia finansowego.

Ponadto złożył zebranym życzenia zdrowych, wesołych Świąt Wielkanocnych, aby były one
czasem refleksji, skupienia, czasem spędzonym w gronie rodzinnym.

Przewodniczaca Rady Gminy życzyła aby ta nadchodząca wiosna pobudziła nas do życia,
dodała sił i zdrowia na każdy dzień.

Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król złożył w imieniu Rady Powiatu życzenia spokoju na
nadchodzące święta, mokrego Śmigusa-Dyngusa i smacznego jajka.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów przewidzianych w porządku obrad Przewodnicząca
Rady Gminy zamknęła obrady XLI sesji Rady Gminy o godzinie 1335•

Przewodniczył

PRZEWODNICZĄC;\
RADY GMINY
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Protokół zawiera 11 stron.
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